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-projekt - 

PROTOKÓŁ NR XIII/2015 

Sesji Rady Gminy Kobierzyce 

z dnia 18 grudnia 2015 roku 

 

XIII Sesję Rady Gminy otworzyła o godz.9.00  Przewodnicząca Rady Gminy  -  Elżbieta Regulska. 

Obecni na Sali obrad: 

Radni wg listy obecności, 

Sołtysi wg listy obecności, 

Wójt Gminy – Ryszard Pacholik 

Zastępca Wójta - Piotr Kopeć 

Sekretarz Gminy – Maria Wilk 

Skarbnik Gminy Maria Prodeus 

Radca Prawny – Krzysztof Kwaśniewicz 

Ad.1. 

Przewodnicząca Rady Gminy Kobierzyce Elżbieta Regulska przywitała radnych i 

przybyłych gości oraz stwierdziła, iż Rada Gminy posiada qworum i jest władna obradować i 

podejmować prawomocne uchwały.  

Zanim przystąpimy do realizacji porządku obrad, chciałam państwa radnych prosić  o 

naniesienie autopoprawki w proponowanym porządku obrad: 

 

W punkcie 17 proszę wpisać: Projekt uchwały w sprawie przyjęcia planu pracy Komisji 

Rewizyjnej Rady Gminy Kobierzyce na rok 2016. 

W punkcie 18 proszę wpisać: Przyjęcie planów pracy komisji stałych Rady Gminy 

Kobierzyce na rok 2016. 

W punkcie 19 proszę wpisać: Projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały nr XII/174/15 

Rady Gminy Kobierzyce z dnia 27 listopada 2015 r. w sprawie stawek podatku od środków 

transportowych. 

Zgodnie z art.34 Statutu Gminy stawiam pytanie czy ktoś z państwa radnych ma uwagi, 

wnioski do porządku obrad.  Nie widzę, przystępujemy do głosowania. Kto z państwa 
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radnych jest za przyjęciem zaproponowanego porządku obrad wraz z autopoprawkami proszę 

o podniesienie ręki.                     

Za – 12 osób z 15 członków ustawowego składu Rady Gminy 

Stwierdzam, że porządek obrad przyjęto i przedstawia się następująco; 

1. Otwarcie XIII Sesji Rady Gminy. 

2. Przyjęcie porządku obrad. 

3. Przyjęcie protokołu z XII Sesji Rady Gminy. 

4. Informacje Przewodniczącej Rady o działaniach podejmowanych w okresie 

międzysesyjnym. 

5. Sprawozdanie Wójta z bieżącej działalności. 

6. Podjęcie uchwały w sprawie nadania tytułu "Honorowy Obywatel Gminy Kobierzyce" 

Panu Andrzejowi Prażuchowi. 

7. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany budżetu Gminy Kobierzyce na 2015 rok. 

8. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

Kobierzyce/na lata 2015-2025/. 

9. Podjęcie uchwały w sprawie nie wygasania wydatków zamieszczonych w budżecie gminy 

na 2015 rok. 

10. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia budżetu na rok 2016 – zgodnie z procedurą 

zawartą w § 9. Uchwały Rady Gminy Kobierzyce Nr XLVII/573/10. 

11. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

Kobierzyce/na lata 2016-2025/. 

12. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie kolejnej umowy najmu po 

umowie zawartej na czas oznaczony do 3 lat/Cadus Sp. z o.o.- Kobierzyce/. 

13. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie kolejnej umowy najmu po 

umowie zawartej na czas oznaczony do 3 lat/Cadus Sp. z o.o. – Bielany Wrocławskie/. 

14. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie kolejnej umowy najmu po 

umowie zawartej na czas oznaczony do 3 lat/Henry Kruse Sp. z o.o./. 

15. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia programu polityki zdrowotnej „Program zdrowotny 

w zakresie profilaktyki zakażeń wirusami brodawczaka ludzkiego (HPV) w Gminie 

Kobierzyce na lata 2016-2018. 

16. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr XXXVI/536/13 Rady Gminy 

Kobierzyce z dnia 30 grudnia 2013 r. w sprawie uchwalenia Gminnej Strategii 

Rozwiązywania Problemów Społecznych na lata 2014 – 2020. 

17. Projekt uchwały w sprawie przyjęcia planu pracy Komisji Rewizyjnej Rady Gminy 

Kobierzyce na rok 2016. 

18. Przyjęcie planów pracy komisji stałych Rady Gminy Kobierzyce na rok 2016. 

19. Projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały nr XII/174/15 Rady Gminy Kobierzyce z 

dnia 27 listopada 2015 r. w sprawie stawek podatku od środków transportowych. 

20. Interpelacje radnych 

21. Zapytania radnych i sołtysów. 

22. Wnioski i sprawy różne.  

23. Komunikaty Przewodniczącej. 

24. Zakończenie obrad.                                                                             

Ad.3. 
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Przewodnicząca Rady Gminy Elżbieta Regulska: Czy ktoś z Państwa radnych ma uwagi do 

protokołu z XII Sesji Rady Gminy?  

Przewodnicząca Rady Gminy Elżbieta Regulska: Kto z państwa radnych jest za przyjęciem 

protokołu z XII Sesji Rady Gminy? 

Za – 12 osób /z 15 członków ustawowego składu Rady Gminy/ 

Na salę obrad przybył radny Mariusz Przeździęk oraz radny Dariusz Matuszewski. 

 

Protokół został przyjęty. 

Ad.4. 

Przewodnicząca Rady Gminy Elżbieta Regulska poinformowała o pismach, które wpłynęły do 

Biura Rady w okresie międzysesyjnym./ załącznik nr 1/ 

Ad.5. 

Wójt Gminy Kobierzyce Ryszard Pacholik przeczytał sprawozdanie z bieżącej działalności.  

/ załącznik nr 2/ 

Ad.6. 

Wójt Gminy Kobierzyce Ryszard Pacholik przedstawił projekt uchwały. Z wielką 

przyjemnością i radością pragnę odczytać państwu uzasadnienie do tej uchwały: 

„Andrzej Prażuch urodził się 07.09.1947 r. w Gniechowicach. W 1971 r. ukończył studia na 

Wydziale Lekarskim Akademii Medycznej we Wrocławiu. Po odbyciu stażu podyplomowego 

przez 3 lata pracował w Ośrodku Zdrowia w Gniechowicach. W latach 1974-2014 pracował 

w Ośrodku Zdrowia w Tyńcu Małym. W trakcie pracy uzyskał specjalizację z medycyny 

rodzinnej i chorób wewnętrznych. W latach 1979-1980 pełnił funkcję kierownika Oddziału 

Pogotowia Ratunkowego w Gniechowicach. Natomiast w latach 1996-1998 był dyrektorem 

ZP ZOZ-u w Kobierzycach. Po przemianach polityczno-społecznych aktywnie działał w 

Dolnośląskiej Izbie Lekarskiej. Był także Przewodniczącym Koła we Wrocławskim 

Rejonowym ZOZ-ie. Wielokrotnie brał udział w zjazdach DIL-u. W lutym 1990 r. jako 

aktywny działacz „Solidarności” uczestniczył w II Walnym Zebraniu Delegatów NSZZ 

„Solidarność” Dolny Śląsk. Od 1990 r. był radnym Gminy Kobierzyce przez trzy kadencje. 

Następnie działał jako radny Rady Powiatu Wrocławskiego przez dwie kadencje. Andrzej 

Prażuch poświęcał się w pełni swojej pracy i z wielkim zaangażowaniem wykonywał swoje 

obowiązki. Jako lekarz niósł pomoc pacjentom, a oni mogli zawsze na Niego liczyć. Jako 

radny przyczynił się do rozwoju Gminy Kobierzyce, zawsze bardzo aktywnie wspierał 

przedsięwzięcia związane z samorządem lokalnym, mające wpływ na poprawę życia 

mieszkańców”. 
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Panie Doktorze, to dla mnie szczególny moment. Poznałem pana jako radnego w 1998 roku. 

Pana spokój, rozwaga, decyzje i zaangażowanie zawsze działały. Dziękujemy i będziemy 

dumni z tego, ze zostanie pan Honorowym Obywatelem naszej gminy. 

Przewodnicząca Rady Gminy Elżbieta Regulska: Proszę przewodniczącego Komisji 

Użyteczności Publicznej  o przedstawienie opinii w sprawie projektu uchwały. 

Przewodniczący Komisji Czesław Stadnik: Komisja Użyteczności Publicznej pozytywnie 

zaopiniowała projekt tej uchwały. 

Przewodnicząca Rady Gminy Elżbieta Regulska: Otwieram dyskusję. Kto z Państwa 

Radnych ma pytania, uwagi do projektu uchwały?  

Przewodnicząca Rady Gminy Elżbieta Regulska: Bardzo dziękuję za wniosek i projekt tej 

uchwały. Uważam, że panu Prażuchowi bardzo to się należy i cieszę się, że zaczynamy 

nadawać tytuł Honorowego Obywatela osobom, które jeszcze żyją a nie dopiero pośmiertnie. 

Cieszymy się, że Pan Prażuch takie odznaczenie dostanie jako lokalny patriota, który przez 

cały okres swojego życia i pracy zawodowej  poświęcał się naszej gminnej społeczności. I za 

to dziękuję. 

Radny Wiesław Muraczewski: Jest to wyjątkowa chwila dla Rady Gminy Kobierzyce, że 

możemy przyznać tytuł Honorowego Obywatela Gminy panu doktorowi Prażuchowi. 40 lat 

leczył nas, nasze dzieci i wnuki. Poświęcił całe życie zawodowe dla osób, które potrzebowały 

jego wsparcia. Przyjmował nieraz 50-60 pacjentów dziennie. 

Radny Czesław Stadnik: Chciałbym również podziękować panu doktorowi. W świecie w 

którym rządzi komercja taka postawa jest wyjątkowo szlachetna. 

GŁOSOANIE: 

Przewodnicząca Rady Gminy Elżbieta Regulska: Nie ma  więcej pytań, uwag -zamykam 

dyskusję w sprawie projektu. Przechodzimy do podjęcia uchwały. 

Kto z państwa radnych jest za podjęciem uchwały w przedstawionym brzmieniu - proszę o 

podniesienie ręki. 

Rada Gminy Kobierzyce w obecności 14  radnych  z 15 członków ustawowego składu Rady, 

14 głosami „za”  podjęła uchwałę  

XIII/195/15 w sprawie nadania tytułu "Honorowy Obywatel Gminy Kobierzyce" 

Panu Andrzejowi Prażuchowi. 

 

Przewodnicząca Rady Gminy Elżbieta Regulska: Stwierdzam, że uchwała została podjęta. 
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Dr Andrzej Prażuch: Czuję się zaszczycony i bardzo dziękuję za to wyróżnienie. O mnie już 

dużo powiedziano. Życzę państwu sukcesów w dalszym rozwoju gminy, aby żyło się jeszcze 

lepiej mieszkańcom, aby wszystko szło po państwa myśli. Jeszcze raz bardzo państwu 

dziękuję. 

Przewodnicząca Rady Gminy Elżbieta Regulska – ogłaszam 15 minut przerwy. 

Po zakończonej przerwie. 

Przewodnicząca Rady Gminy Elżbieta Regulska : Stwierdzam, że wszyscy radni powrócili 

na salę obrad.  Rada posiada gworum ,jest władna obradować i podejmować prawomocne 

uchwały. 

Ad.7. 

Skarbnik Gminy Maria Prodeus omówiła projekt uchwały. 

Przewodnicząca Rady Gminy Elżbieta Regulska - proszę przewodniczącego Komisji 

Budżetowej o przedstawienie opinii w sprawie projektu uchwały. 

Przewodniczący Komisji Radny  Jarosław Zawisza: Na wspólnym posiedzeniu Komisji 

Budżetowej i Komisji Rewizyjnej pozytywnie zaopiniowano  projekt tej uchwały.  

Przewodnicząca Rady Gminy Elżbieta Regulska: Otwieram dyskusję. Kto z Państwa 

Radnych ma pytania, uwagi do projektu uchwały?  

Radna Apolonia Kasprzyk-Czepielinda: W zmianach budżetowych 150 000 zł jest 

przeznaczone na modernizację świetlicy w Chrzanowie i na budowę placu zabaw ul. 

Brzozowa – 500 000 zł. Z jakich działów idą środki? 

Przewodnicząca Rady Gminy Elżbieta Regulska: To jest w budżecie od dawna, to nie jest 

zmiana. 

Zastępca Wójta Piotr Kopeć: Zadanie funkcjonowało w budżecie, jest zrealizowane. 

Podobnie Chrzanów. 

GŁOSOWANIE: 

Przewodnicząca Rady Gminy Elżbieta Regulska: Nie ma więcej pytań, uwag -zamykam 

dyskusję w sprawie projektu. Przechodzimy do podjęcia uchwały. 

Salę obrad opuścił radny Krzysztof Kmiecik. 

Kto z państwa radnych jest za podjęciem uchwały w przedstawionym brzmieniu - proszę o 

podniesienie ręki. 

Rada Gminy Kobierzyce w obecności 13 radnych  z 15 członków ustawowego składu Rady, 

12 głosami „za”  przy 1 głosie wstrzymującym podjęła uchwałę  
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XIII/196/15 w sprawie zmiany budżetu Gminy Kobierzyce na 2015 rok. 

 

Na salę obrad wrócił radny Krzysztof Kmiecik. 

Przewodnicząca Rady Gminy Elżbieta Regulska: Stwierdzam, że uchwała została podjęta. 

Ad.8. 

Skarbnik Gminy Maria Prodeus omówiła projekt uchwały. 

Przewodnicząca Rady Gminy Elżbieta Regulska - proszę przewodniczącego Komisji 

Budżetowej o przedstawienie opinii w sprawie projektu uchwały. 

Przewodniczący Komisji Radny  Jarosław Zawisza: Na wspólnym posiedzeniu Komisji 

Budżetowej i Komisji Rewizyjnej pozytywnie zaopiniowano  projekt tej uchwały.  

Przewodnicząca Rady Gminy Elżbieta Regulska: Otwieram dyskusję. Kto z Państwa 

Radnych ma pytania, uwagi do projektu uchwały?  

Radna Apolonia Kasprzyk-Czepielinda: W WPF-ie na stronie 15 jest data budowy 

przedszkola w Kobierzycach 2014-2018 a w budżecie jest 2016. 

Skarbnik Gminy Maria Prodeus: Wytłumaczę to przy WPF na 2016 rok. 

Radna Apolonia Kasprzyk-Czepielinda: Czy jest jakaś przeszkoda, żeby teraz o tym 

powiedzieć? 

Przewodnicząca Rady Gminy Elżbieta Regulska: Przeszkód nie ma, ale pani skarbnik 

mówi, że to nie jest przedmiotem tej uchwały i omówi to w kolejnym punkcie. 

 

GŁOSOWANIE: 

Przewodnicząca Rady Gminy Elżbieta Regulska: Nie ma więcej pytań, uwag -zamykam 

dyskusję w sprawie projektu. Przechodzimy do podjęcia uchwały. 

Kto z państwa radnych jest za podjęciem uchwały w przedstawionym brzmieniu - proszę o 

podniesienie ręki. 

Rada Gminy Kobierzyce w obecności 14  radnych  z 15 członków ustawowego składu Rady, 

13 głosami „za”  przy 1 głosie wstrzymującym podjęła uchwałę  

XIII/197/15 w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Kobierzyce. 

 

Przewodnicząca Rady Gminy Elżbieta Regulska: Stwierdzam, że uchwała została podjęta. 

Ad.9. 

Skarbnik Gminy Maria Prodeus omówiła projekt uchwały. 
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Przewodnicząca Rady Gminy Elżbieta Regulska - proszę przewodniczącego Komisji 

Budżetowej o przedstawienie opinii w sprawie projektu uchwały. 

Przewodniczący Komisji Radny  Jarosław Zawisza Na wspólnym posiedzeniu Komisji 

Budżetowej i Komisji Rewizyjnej pozytywnie zaopiniowano  projekt tej uchwały.  

Przewodnicząca Rady Gminy Elżbieta Regulska: Otwieram dyskusję. Kto z Państwa 

Radnych ma pytania, uwagi do projektu uchwały?  

Radny Mariusz Przezdzięk: Ulica Motylkowa w Wysokiej – miała być jeszcze ulica Jasna i 

czy to jest ujęte w tym zakresie? 

Zastępca Wójta Piotr Kopeć: Jest to wpisane zgodnie z treścią umowy. To jest do 

sprawdzenia. 

GŁOSOWANIE: 

Przewodnicząca Rady Gminy Elżbieta Regulska: Nie ma więcej pytań, uwag -zamykam 

dyskusję w sprawie projektu. Przechodzimy do podjęcia uchwały. 

Kto z państwa radnych jest za podjęciem uchwały w przedstawionym brzmieniu - proszę o 

podniesienie ręki. 

Rada Gminy Kobierzyce w obecności 14 radnych  z 15 członków ustawowego składu Rady, 

13 głosami „za”  przy 1 głosie wstrzymującym podjęła uchwałę  

XIII/198/15 w sprawie nie wygasania wydatków zamieszczonych w budżecie gminy na 

2015 rok. 

 

Przewodnicząca Rady Gminy Elżbieta Regulska: Stwierdzam, że uchwała została podjęta. 

 

Ad.10. 

Skarbnik Gminy Maria Prodeus omówiła projekt uchwały. 

Przewodnicząca Rady Gminy Elżbieta Regulska: Proszę panią skarbnik o przedstawienie 

opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej. 

Skarbnik Gminy Maria Prodeus: Opinie RIO są pozytywne. 

Przewodnicząca Rady Gminy Elżbieta Regulska - proszę przewodniczącego Komisji 

Budżetowej o przedstawienie opinii w sprawie projektu uchwały. 

Przewodniczący Komisji Radny  Jarosław Zawisza: Na wspólnym posiedzeniu Komisji 

Budżetowej i Komisji Rewizyjnej pozytywnie zaopiniowano  projekt tej uchwały.  

Przewodnicząca Rady Gminy Elżbieta Regulska: Proszę przewodniczącego Komisji 

Użyteczności Publicznej o przedstawienie opinii w sprawie projektu uchwały. 
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Przewodniczący Komisji Czesław Stadnik: Komisja Użyteczności Publicznej pozytywnie 

zaopiniowała projekt tej uchwały. 

Przewodnicząca Rady Gminy Elżbieta Regulska: Proszę przewodniczącego Komisji 

Rolnictwa, Ochrony Środowiska i Zagospodarowania Przestrzennego o przedstawienie opinii 

w sprawie projektu uchwały. 

Przewodniczący Komisji Wiesław Muraczewski: Komisja Rolnictwa zaopiniowała projekt 

tej uchwały pozytywnie. 

Przewodnicząca Rady Gminy Elżbieta Regulska: Otwieram dyskusję. Kto z Państwa 

Radnych ma pytania, uwagi do projektu uchwały?  

Radna Apolonia Kasprzyk-Czepielinda: Zdziwiona jestem takim przygotowaniem projektu 

budżetu, bo miałam wiele pytań dotyczących rozdysponowania pieniędzy na 2016 r. Czuję się 

zniesmaczona tym, że w takiej formie dostałam zmiany do prowizorium. Prosiłam panią 

skarbnik o przygotowanie informacji jaką kwotę wydajemy na obsługę prawną. Kwota 54 720 

zł na usługi zdrowotne to bardzo mało jak na taką gminę i to jest tylko jeden program HPV. 

90003 –ekipa porządkowa – czy to są wydatki na usprzętowienie czy w tym są również 

wypłaty? 

Skarbnik gminy Kobierzyce Maria Prodeus: 

 3020 Wydatki osobowe niezaliczone do wynagrodzeń 9 000,00  

4010 Wynagrodzenia osobowe pracowników 460 886,00  

4040 Dodatkowe wynagrodzenie roczne 21 000,00  

4110 Składki na ubezpieczenia społeczne 81 088,00  

4120 Składki na Fundusz Pracy 11 555,00  

4140 Wpłaty na Państwowy Fundusz Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych 8 000, 00 

4210 Zakup materiałów i wyposażenia 45 000,00  

4260 Zakup energii 8 000,00  

4270 Zakup usług remontowych 15 000,00  

4280 Zakup usług zdrowotnych 2 500,00  

4300 Zakup usług pozostałych 235 780,59  

4440 Odpisy na zakładowy fundusz świadczeń socjalnych 10 700,00  

4520 Opłaty na rzecz budżetów jednostek samorządu  terytorialnego 14 000,00 

 4700 Szkolenia pracowników niebędących członkami korpusu służby cywilnej 500,00  

6060 Wydatki na zakupy inwestycyjne jednostek budżetowych 280 000,00 
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Radna Apolonia Kasprzyk-Czepielinda:50 000 zł prowadzenie schroniska a 70 000 zł na 

stowarzyszenie. Bezpańskim psom jest lepiej niż ludziom starszym. Mam odrębne zdanie i 

proszę o wpisanie jego treści do protokołu a nie w formie załącznika. 

Zdanie odrębne  

w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Kobierzyce na rok 2016 

Po dokładnej analizie budżetu gminy Kobierzyce na 2016 rok mam kilka uwag i pytań. Ze 

zdziwieniem przyjęłam nieobecność Wójta Gminy Kobierzyce lub Zastępcy na posiedzeniu 

Komisji Użyteczności Publicznej w dniu 15.12.2015 r.  kiedy to procedowano przyszłoroczny 

budżet naszej gminy. Według mnie są to osoby kompetentne i zobowiązane do ewentualnych 

wyjaśnień w razie zapytań o wydatki inwestycyjne. 

Nie będę się odnosić do wyjaśnień na moje zapytania udzielonych przez Skarbnika Gminy 

Kobierzyce, bo uważam je za delikatnie mówiąc niekompetentne. 

Moje pytania i uwagi są następujące: 

1) Dział 754 – dotacje dla Komendy Powiatowej Policji – kogo i jakiego powiatu 

dotyczy ( bo wrocławskiego nie), 

2) Niewielka dotacja 6.205 zł dla miasta Wałbrzycha – kwota niewielka, ale czy ta 

umowa jest Kobierzycom potrzebna – Prezydent Wałbrzycha dobrze sobie radzi i nie 

potrzebuje takich prezentów nawet od tak bogatej gminy jak Kobierzyce, 

3) Budowa Domu Dziennego Pobytu dla Osób Starszych w Tyńcu Małym – kwota 

niewielka 50.000 zł , ale nie tak ma być, że wszelkie inwestycje przenoszone są na 

południe gminy, przecież naturalnym miejscem dla tego typu placówki są centralnie 

położone Kobierzyce, 

4) Budowa Przedszkola w Kobierzycach – kwota 50.000 zł, dlaczego tak długo ma trwać 

ta inwestycja – przecież to niegospodarność, 

5) Kwota 70.000 zł na imprezy okolicznościowe dla seniorów. Czy te imprezy i ta kwota 

rozwiążą problem starości i samotności? 

6) Na bezpańskie psy przekraczamy kwotę 50.000 zł, skala porównawcza – nic dodać nic 

ująć. 

W podziale budżetu na 2016 rok wyraźnie widać podział na „biedniejsze” w inwestycje 

południe Gminy i „bogatszą” w inwestycje północ naszej gminy. Jestem radną Gminy 
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Kobierzyce i absolutnie nie zgadzam się z takim rozdziałem funduszy, który nie zapewnia 

zrównoważonego rozwoju gminy. A także skutkuje „podziałem” gminy. 

Powiedział Pan swego czasu „Jestem i będę wójtem wszystkich mieszkańców,  bowiem 

gmina jest naszym wspólnym domem. Rozwój gminy musi być równomierny, a z efektów 

rozwoju muszą skorzystać wszyscy mieszkańcy”. Proszę uprzejmie o tych słowach nie 

zapominać. 

Wójt Gminy Kobierzyce Ryszard Pacholik: Jestem zszokowany. Wkład pani w rozwój tej 

gminy jest żaden. Jaki by nie był budżet, pani nigdy nie głosuje. Nigdy nie liczyłem na to, że 

populizm będzie w naszej gminie najważniejszy. Zrównoważony rozwój jest zapisany w WPI. 

Proszę mi powiedzieć czego brakuje np. mieszkańcom Solnej – mają świetlice, boisko, 

kanalizację, drogi i oświetlenie. Czego brak mieszkańcom Cieszyc i Pustkowa Żurawskiego? 

Proszę sobie na te pytania we własnym sumieniu odpowiedzieć. Dbamy o równomierny 

rozwój gminy. To, że pani mówi, że dom pobytu dla ludzi starszych ma być w Kobierzycach 

– pytanie gdzie, z jakich środków. Ksiądz już nie przekaże tego budynku. Jest decyzja Kurii. 

Pani doskonale o tym wie. Czy emeryci mają u nas źle? Ja się spotykam z emerytami i wiem 

jak jest. Proszę pojechać do innych gmin i zobaczyć jak tam mają emeryci. Mamy obiekt w 

Tyńcu Małym, który będziemy adoptować dla ludzi starszych.  Czy nie widać rozwoju 

gminy? Jak wyglądały parę lat wstecz Kobierzyce i inne miejscowości i jak wyglądają teraz. 

Budżet jest oparty na wskaźnikach, które otrzymaliśmy od Ministerstwa Finansów starego 

rządu. Ja nie wiem, co będzie dalej. Jeżeli dzieci 6 letnie pójdą do przedszkola to zabraknie 

miejsc dla 3-latków w przedszkolach, zmaleje subwencja, którą gmina otrzymuje na dzieci 

szkolne. Jeżeli będzie likwidacja gimnazjów, nie wiemy jaki będzie podział i struktura szkół. 

Jeżeli będzie kwota wolna od podatku wprowadzona to gmina straci kilkanaście milionów zł z 

tego tytułu. Obym nie był złym prorokiem. Obyśmy ten budżet zrealizowali taki, jaki mamy 

zaplanowany. Oczywiście, możemy budować przedszkole tylko z jakich środków. Może 

zabrać z kanalizacji z południa? To będzie wtedy według pani zrównoważony rozwój?  

W przedszkolu póki co dzieci z Kobierzyc i z okolic znalazły miejsce. Czego tak naprawdę 

brak mieszkańcom? Spokoju i pracy na rzecz mieszkańców. Oczywiście jestem otwarty. Jeśli 

będą dodatkowe dochody i nie będzie cięć, w każdej chwili możemy budżet zmieniać. 

Przewodnicząca Rady Gminy Elżbieta Regulska: Szanuję pani zdanie, bo każdy może 

mieć swoje zdanie odrębne, ale zgodnie z procedurą na podstawie uchwały z 2010 r. komisje 

procedowały w sprawie opinii nad projektem budżetu. Komisja Użyteczności Publicznej, 
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której jest pani członkiem miała takie posiedzenie pod koniec listopada. Byłam na tej komisji 

i o ile dobrze pamiętam, pani pytań nie zadawała, a wręcz opuściła pani posiedzenie komisji 

przed jej zakończeniem. Nie byłam na drugim posiedzeniu Komisji Użyteczności Publicznej 

więc nie zabieram głosu. Tak jak pan wójt powiedział, może było wiele wniosków zmian do 

prowizorium, ale uznaliśmy, że  w sytuacji niepewnej nie będziemy wprowadzać żadnych 

wniosków. Była to też między innymi moja inicjatywa, aby wprowadzić takie zmiany dopiero 

wtedy, kiedy będzie  wiadomo na jakim poziomie ten budżet będzie, kiedy będą 

rozstrzygnięcia. Możemy to spokojnie zrobić w marcu przyszłego roku. Wszystko na miarę 

możliwości naszego budżetu. 

Radny Dariusz Matuszewski: Zrównoważone wydawanie to polega na tym, że w Bielanach 

są dwie zmiany w szkole i dzieci w szkole siedzą do 18 –tej? Bo chyba nie o to chodzi. Jeśli 

zaś o Kobierzycach – one należą do północy gminy czy do południa? Bo z tego co wiem, to 

na Kobierzyce idzie najwięcej pieniędzy. Bielany wcale nie są drugie tylko Tyniec Mały. 

Najlepsze jest przeliczenie wydatków na jednego mieszkańca - ile idzie na daną miejscowość. 

Radny Jarosław Zawisza: Rozmawiajmy o tym, komu czego brakuje a nie dzielmy 

sztucznie, demagogicznie gminy na północ i południe. 

Radny Mariusz Przeździęk: Ekipa porządkowa – w moim odczuciu to ich rola jest nijaka. 

Jakby nie mieli żyłki to i tak by kosili. Wpadają szybko i robią byle jak. Zamiast jednej osoby 

przyjeżdżają trzy. 

Wójt Gminy Kobierzyce Ryszard Pacholik: Najpierw trzeba wiedzieć, co ekipa robi. 

Radny Mariusz Przeździęk: Sygnalizuję to, co widzę, nie mówię tego bezpośrednio do pana 

Wójta. 

Radny Czesław Stadnik: To, że ten budynek jest w Tyńcu Małym to dobrze, bo możemy go 

zagospodarować. Przemieszczanie ludzi starszych nie będzie problemem, nie róbmy takiego 

podziału. 

Przewodnicząca Rady Gminy Elżbieta Regulska: Tyniec Mały to jest duża miejscowość, 

nie jest to wyspa bezludna. Myślę, że jak gmina to zrobi to ludzie starsi będą dobrze 

zaopiekowani. 
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GŁOSOWANIE: 

Przewodnicząca Rady Gminy Elżbieta Regulska: Nie ma więcej pytań, uwag -zamykam 

dyskusję w sprawie projektu. Przechodzimy do podjęcia uchwały. 

Kto z państwa radnych jest za podjęciem uchwały w przedstawionym brzmieniu - proszę o 

podniesienie ręki. 

Rada Gminy Kobierzyce w obecności 14 radnych  z 15 członków ustawowego składu Rady, 

13 głosami „za”  przy 1 głosie wstrzymującym podjęła uchwałę  

XIII/199/15 w sprawie uchwalenia budżetu na rok 2016. 

Przewodnicząca Rady Gminy Elżbieta Regulska: Stwierdzam, że uchwała została podjęta. 

Ad.11. 

Skarbnik Gminy Maria Prodeus omówiła projekt uchwały. 

Przewodnicząca Rady Gminy Elżbieta Regulska - proszę przewodniczącego Komisji 

Budżetowej o przedstawienie opinii w sprawie projektu uchwały. 

Przewodniczący Komisji Radny  Jarosław Zawisza: Na wspólnym posiedzeniu Komisji 

Budżetowej i Komisji Rewizyjnej pozytywnie zaopiniowano  projekt tej uchwały.  

Przewodnicząca Rady Gminy Elżbieta Regulska: Proszę przewodniczącego Komisji 

Użyteczności Publicznej  o przedstawienie opinii w sprawie projektu uchwały. 

Przewodniczący Komisji Czesław Stadnik: Komisja Użyteczności Publicznej pozytywnie 

zaopiniowała projekt tej uchwały. 

Przewodnicząca Rady Gminy Elżbieta Regulska: Proszę przewodniczącego Komisji 

Rolnictwa Ochrony Środowiska i Zagospodarowania Przestrzennego o przedstawienie opinii 

w sprawie projektu uchwały. 

Przewodniczący Komisji  Wiesław Muraczewski: Komisja Rolnictwa zaopiniowała projekt 

tej uchwały pozytywnie. 

Przewodnicząca Rady Gminy Elżbieta Regulska: Otwieram dyskusję. Kto z Państwa 

Radnych ma pytania, uwagi do projektu uchwały?  

Radna Apolonia Kasprzyk - Czepielinda: Gdzie jest planowana budowa siedziby KPWiK? 

Wójt Gminy Kobierzyce Ryszard Pacholik: Budowa jest planowana koło torów w 

Kobierzycach. 

Radna Apolonia Kasprzyk - Czepielinda: Budowa przedszkola od 2014 r. do 2020 r? 

Zastępca Wójta Piotr Kopeć; Tak. Od 2014 roku trwa projektowanie. Przedszkole zamiast 5 

będzie kosztowało 10 mln. Wszystko będzie zależało od tego jak z przetargami, jak będzie z 
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sytuacją finansową gminy. Remont szkoły nie będzie kosztował 2-3 miliony lecz 7 milionów 

zł a remont szkoły jest pilny. Dobrze byłoby szkołę zrobić w dwóch latach budżetowych. 

Wójt Gminy Kobierzyce Ryszard Pacholik: Planowaliśmy kredyt konsumpcyjny na szkołę 

w Wysokiej. Nie bierzemy tego kredytu na szkołę, więc będziemy mogli wziąć pożyczkę na 

kanalizację. Mamy determinację i musimy to zrobić. Nie sztuka wziąć kredyt a potem płakać, 

że nas nie stać. Jeżeli wskaźniki budżetowe będą lepsze to postaramy się to przedszkole 

przesunąć na termin szybszy. 

Radna Apolonia Kasprzyk-Czepielinda: W WPF-ie jest kwota ok.7 mln zł na rozbudowę 

budynku szkolnego w Tyńcu Małym- na co te pieniądze?  

 

Zastępca Wójta Piotr Kopeć; To zadanie nie jest nowe. Jest to pokłosie dyskusji o 

gimnazjum w Tyńcu Małym. Dzisiaj mówi się o likwidacji gimnazjów, tym samym zwiększy 

się ilość klas w szkole podstawowej. Obiekt w Tyńcu Małym jest nowy, dwuoddziałowy. Siłą 

rzeczy kiedyś może będzie konieczność rozbudowy. Ta kwota jest pozostałością 

wcześniejszych dyskusji. 

Wójt Gminy Kobierzyce Ryszard Pacholik: Czeka nas rewolucja w oświacie. 

Radna Apolonia Kasprzyk-Czepielinda: Myślę, że problem oświaty nie jest taki ciężki, bo 

szkoła w Pustkowie Żurawskim czy w Pustkowie Wilczkowskim nie są już w takim stanie jak 

13 lat temu więc myślę, że mieszkańcy nie będą mieli oporu bo warunki są zbliżone do 

Kobierzyc. Bielany będą odciążone szkołą w Wysokiej. 

GŁOSOWANIE: 

Przewodnicząca Rady Gminy Elżbieta Regulska: Nie ma więcej pytań, uwag -zamykam 

dyskusję w sprawie projektu. Przechodzimy do podjęcia uchwały. 

Kto z państwa radnych jest za podjęciem uchwały w przedstawionym brzmieniu - proszę o 

podniesienie ręki. 

Rada Gminy Kobierzyce w obecności 14 radnych  z 15 członków ustawowego składu Rady, 

13 głosami „za”  przy 1 głosie wstrzymującym podjęła uchwałę  

XIII/200/15 w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

Kobierzyce. 

Przewodnicząca Rady Gminy Elżbieta Regulska: Stwierdzam, że uchwała została podjęta. 
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Ad.12. 

Sekretarz Gminy Maria Wilk omówiła projekt uchwały. 

Przewodnicząca Rady Gminy Elżbieta Regulska: Proszę przewodniczącego Komisji 

Użyteczności Publicznej o przedstawienie opinii w sprawie projektu uchwały. 

Przewodniczący Komisji Czesław Stadnik: Komisja Użyteczności Publicznej pozytywnie 

zaopiniowała projekt tej uchwały. 

Przewodnicząca Rady Gminy Elżbieta Regulska: Otwieram dyskusję. Kto z Państwa 

Radnych ma pytania, uwagi do projektu uchwały?  

GŁOSOWANIE: 

Przewodnicząca Rady Gminy Elżbieta Regulska: Nie ma pytań, uwag -zamykam dyskusję 

w sprawie projektu. Przechodzimy do podjęcia uchwały. 

Kto z państwa radnych jest za podjęciem uchwały w przedstawionym brzmieniu - proszę o 

podniesienie ręki. 

Rada Gminy Kobierzyce w obecności 14 radnych  z 15 członków ustawowego składu Rady, 

14 głosami „za”  podjęła uchwałę  

XIII/201/15 w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie kolejnej umowy najmu po umowie 

zawartej na czas oznaczony do 3 lat. 

 

Przewodnicząca Rady Gminy Elżbieta Regulska: Stwierdzam, że uchwała została podjęta. 

Ad.13. 

Sekretarz Gminy Maria Wilk omówiła projekt uchwały. 

Przewodnicząca Rady Gminy Elżbieta Regulska: Proszę przewodniczącego Komisji 

Użyteczności Publicznej  o przedstawienie opinii w sprawie projektu uchwały. 

Przewodniczący Komisji Czesław Stadnik: Komisja Użyteczności Publicznej pozytywnie 

zaopiniowała projekt tej uchwały. 

Przewodnicząca Rady Gminy Elżbieta Regulska: Otwieram dyskusję. Kto z Państwa 

Radnych ma pytania, uwagi do projektu uchwały?  

GŁOSOWANIE: 

Przewodnicząca Rady Gminy Elżbieta Regulska: Nie ma pytań, uwag -zamykam dyskusję 

w sprawie projektu. Przechodzimy do podjęcia uchwały. 

Kto z państwa radnych jest za podjęciem uchwały w przedstawionym brzmieniu - proszę o 

podniesienie ręki. 

Rada Gminy Kobierzyce w obecności 14 radnych  z 15 członków ustawowego składu Rady, 
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14 głosami „za”  podjęła uchwałę  

XIII/202/15 w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie kolejnej umowy najmu po umowie 

zawartej na czas oznaczony do 3 lat. 

 

Przewodnicząca Rady Gminy Elżbieta Regulska: Stwierdzam, że uchwała została podjęta. 

Ad.14. 

Sekretarz Gminy Maria Wilk omówiła projekt uchwały. W uzasadnieniu do uchwały 

nastąpił błąd w datach. 

Przewodnicząca Rady Gminy Elżbieta Regulska: Proszę przewodniczącego Komisji 

Użyteczności Publicznej  o przedstawienie opinii w sprawie projektu uchwały. 

Przewodniczący Komisji Czesław Stadnik: Komisja Użyteczności Publicznej pozytywnie 

zaopiniowała projekt tej uchwały z poprawką w uzasadnieniu. 

Przewodnicząca Rady Gminy Elżbieta Regulska: Otwieram dyskusję. Kto z Państwa 

Radnych ma pytania, uwagi do projektu uchwały?  

GŁOSOWANIE: 

Przewodnicząca Rady Gminy Elżbieta Regulska: Nie ma pytań, uwag -zamykam dyskusję 

w sprawie projektu. Przechodzimy do podjęcia uchwały. 

Salę obrad opuściła radna Apolonia Kasprzyk-Czepielinda 

Kto z państwa radnych jest za podjęciem uchwały w przedstawionym brzmieniu - proszę o 

podniesienie ręki. 

Rada Gminy Kobierzyce w obecności 13 radnych  z 15 członków ustawowego składu Rady, 

13głosami „za”  podjęła uchwałę  

XIII/203/15 w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie kolejnej umowy najmu po umowie 

zawartej na czas oznaczony do 3 lat. 

 

Przewodnicząca Rady Gminy Elżbieta Regulska: Stwierdzam, że uchwała została podjęta. 

Ad.15. 

Na salę obrad wróciła radna Apolonia Kasprzyk-Czepielinda 

Sekretarz Gminy Maria Wilk omówiła projekt uchwały. 

Przewodnicząca Rady Gminy Elżbieta Regulska: Proszę przewodniczącego Komisji 

Użyteczności Publicznej  o przedstawienie opinii w sprawie projektu uchwały. 
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Przewodniczący Komisji Czesław Stadnik: Komisja Użyteczności Publicznej pozytywnie 

zaopiniowała projekt tej uchwały. 

Przewodnicząca Rady Gminy Elżbieta Regulska: Otwieram dyskusję. Kto z Państwa 

Radnych ma pytania, uwagi do projektu uchwały?  

Radny Krzysztof Kmiecik: Prosiłbym o powściągliwość w szczepieniach bo skutki są 

długofalowe. 

Wójt Gminy Kobierzyce Ryszard Pacholik: Jest to program, który wprowadzaliśmy z 

myślą, żeby polepszyć a nie pogorszyć. Dzisiaj w świecie nikt nie powie czy te szczepienia 

zabezpieczają czy pogarszają stan zdrowia. Po szczepieniu na grypę też można chorować. Nie 

ma 100% recepty. My to robimy z dobrą wolą. Jest to bardzo delikatny temat. Szczepienia są 

dobrowolne. 

Radna Apolonia Kasprzyk - Czepielinda: Czuję się w obowiązku. Mamy demokrację i 

wolny wybór. Dzięki szczepieniom nie mamy schorzeń w skali epidemiologicznej jak kiedyś 

np. odra, szkarlatyna. Po każdym leku mogą być skutki uboczne. Jestem za tym, żeby 

programy profilaktyczne realizować. 

Radny Krzysztof Kmiecik: W przypadku szczepień bądźmy powściągliwi. Mamy rodziców, 

którzy mogą zaszczepić na swoją odpowiedzialność. 

GŁOSOWANIE: 

Przewodnicząca Rady Gminy Elżbieta Regulska: Nie ma więcej pytań, uwag -zamykam 

dyskusję w sprawie projektu. Przechodzimy do podjęcia uchwały. 

Kto z państwa radnych jest za podjęciem uchwały w przedstawionym brzmieniu - proszę o 

podniesienie ręki. 

Rada Gminy Kobierzyce w obecności 14 radnych  z 15 członków ustawowego składu Rady, 

14 głosami „za”  podjęła uchwałę   

XIII/204/15 w sprawie przyjęcia programu polityki zdrowotnej „Program zdrowotny w 

zakresie profilaktyki zakażeń wirusami brodawczaka ludzkiego (HPV) w Gminie 

Kobierzyce na lata 2016-2018. 

 

Przewodnicząca Rady Gminy Elżbieta Regulska: Stwierdzam, że uchwała została podjęta. 

Ad.16. 

Sekretarz Gminy Maria Wilk omówiła projekt uchwały; 
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550 000 zł – świetlice profilaktyczne 

50 000 zł – kolonie dla dzieci 

271 754 zł – programy profilaktyczne w szkołach / w tym wyjazdy na basen/ 

73 000 zł – programy profilaktyczne realizowane przez stowarzyszenia 

55 000 zł – koszt gminnej komisji oraz koszty postępowań sądowych  

74 540 zł - koszty prowadzenia Gminnego Punktu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów 

Uzależnień w Kobierzycach oraz realizacji programów profilaktycznych w tym punkcie 

42 000 zł – przeciwdziałanie narkomanii 

2 000 zł przeciwdziałanie przemocy 

Przewodnicząca Rady Gminy Elżbieta Regulska: Proszę przewodniczącego Komisji 

Użyteczności Publicznej o przedstawienie opinii w sprawie projektu uchwały. 

Przewodniczący Komisji Czesław Stadnik: Komisja Użyteczności Publicznej pozytywnie 

zaopiniowała projekt tej uchwały. 

Przewodnicząca Rady Gminy Elżbieta Regulska - proszę przewodniczącego Komisji 

Budżetowej o przedstawienie opinii w sprawie projektu uchwały. 

Przewodniczący Komisji Radny  Jarosław Zawisza: Komisja Budżetowa pozytywnie 

zaopiniowała  projekt tej uchwały.  

Przewodnicząca Rady Gminy Elżbieta Regulska: Otwieram dyskusję. Kto z Państwa 

Radnych ma pytania, uwagi do projektu uchwały?  

GŁOSOWANIE: 

Przewodnicząca Rady Gminy Elżbieta Regulska: Nie ma więcej pytań, uwag -zamykam 

dyskusję w sprawie projektu. Przechodzimy do podjęcia uchwały. 

Kto z państwa radnych jest za podjęciem uchwały w przedstawionym brzmieniu - proszę o 

podniesienie ręki. 

Rada Gminy Kobierzyce w obecności 14 radnych  z 15 członków ustawowego składu Rady, 

14 głosami „za”  podjęła uchwałę  

nr XIII/205/15 w sprawie zmiany uchwały Nr XXXVI/536/13 Rady Gminy Kobierzyce z 

dnia 30 grudnia 2013 r. w sprawie uchwalenia Gminnej Strategii Rozwiązywania 

Problemów Społecznych na lata 2014 – 2020. 

 

Przewodnicząca Rady Gminy Elżbieta Regulska: Stwierdzam, że uchwała została podjęta. 
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Ad.17. 

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Dariusz Matuszewski przedstawił projekt planu 

pracy Komisji Rewizyjnej na 2016 r. 

Przewodnicząca Rady Gminy Elżbieta Regulska: Otwieram dyskusję. Kto z Państwa 

Radnych ma pytania, uwagi do projektu uchwały?  

GŁOSOWANIE: 

Przewodnicząca Rady Gminy Elżbieta Regulska: Nie ma więcej pytań, uwag -zamykam 

dyskusję w sprawie projektu. Przechodzimy do podjęcia uchwały. 

Kto z państwa radnych jest za podjęciem uchwały w przedstawionym brzmieniu - proszę o 

podniesienie ręki. 

Rada Gminy Kobierzyce w obecności 14 radnych  z 15 członków ustawowego składu Rady, 

13głosami „za”  podjęła uchwałę   

XIII/206/15 w sprawie przyjęcia planu pracy Komisji Rewizyjnej Rady Gminy 

Kobierzyce na rok 2016 

Przewodnicząca Rady Gminy Elżbieta Regulska: Stwierdzam, że uchwała została podjęta. 

Ad.18. 

Przewodniczący Komisji Czesław Stadnik: Komisja Użyteczności Publicznej pozytywnie 

zaopiniowała projekt planu pracy komisji na rok 2016. 

Przewodniczący Komisji Radny Jarosław Zawisza: Komisja Budżetowa pozytywnie 

zaopiniowała projekt planu pracy komisji na rok 2016. 

Przewodniczący Komisji  Wiesław Muraczewski: Komisja Rolnictwa pozytywnie 

zaopiniowała projekt planu pracy komisji na rok 2016 jednak z pewnymi przesunięciami; 

- zamienić kolejność omawianych tematów miesiącami: 

z marca na kwiecień a z kwietnia na marzec 

z czerwca na wrzesień a z września na czerwiec 

w grudniu – poprawić rok z 2016 na 2017. 

Radna Apolonia Kasprzyk- Czepielinda: Nie monitorujemy już wpływu inwestycji w 

Biskupicach na środowisko więc na jakiej podstawie ten temat? 

W maju – prezesi kół łowieckich – skonkretyzować „szkody łowieckie” 
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W październiku podsumowanie sytuacji w rolnictwie po zbiorach – czego to będzie dotyczyć? 

– ceny zboża, usprzętowienia, zbiorów? 

Przewodniczący Komisji  Wiesław Muraczewski: Dobrze, wobec tego proponuje zapisać: 

W styczniu – Strefa Biskupice Podgórne – dopisać: dotychczasowe badania, pomiary, 

podsumowanie. 

W maju dopisać – wyrządzone szkody łowieckie. 

W październiku dopisać – w szerokim zakresie. 

Przewodnicząca Rady Gminy Elżbieta Regulska: Otwieram dyskusję. Kto z Państwa 

Radnych ma pytania, uwagi do projektów planów pracy komisji na 2016 rok?  

GŁOSOWANIE: 

Przewodnicząca Rady Gminy Elżbieta Regulska: Nie ma więcej pytań, uwag -zamykam 

dyskusję. Przechodzimy do przyjęcia planów. 

Kto z państwa radnych jest za przyjęciem planów pracy komisji na 2016 rok w 

przedstawionym brzmieniu /z naniesionymi poprawkami/ - proszę o podniesienie ręki. 

Rada Gminy Kobierzyce w obecności 14 radnych  z 15 członków ustawowego składu Rady, 

14 głosami „za”  przyjęła plany  pracy komisji na 2016 rok 

Przewodnicząca Rady Gminy Elżbieta Regulska: Stwierdzam, że plany pracy komisji 

stałych Rady Gminy Kobierzyce na rok 2016 została przyjęte. 

 

Ad.19. 

Skarbnik Gminy Maria Prodeus omówiła projekt uchwały. 

Przewodnicząca Rady Gminy Elżbieta Regulska - proszę przewodniczącego Komisji 

Budżetowej o przedstawienie opinii w sprawie projektu uchwały. 

Przewodniczący Komisji Radny  Jarosław Zawisza: Komisja  Budżetowa pozytywnie 

zaopiniowała  projekt tej uchwały.  

Przewodnicząca Rady Gminy Elżbieta Regulska: Otwieram dyskusję. Kto z Państwa 

Radnych ma pytania, uwagi do projektu uchwały?  

GŁOSOWANIE: 

Przewodnicząca Rady Gminy Elżbieta Regulska: Nie ma pytań, uwag -zamykam dyskusję 

w sprawie projektu. Przechodzimy do podjęcia uchwały. 

Kto z państwa radnych jest za podjęciem uchwały w przedstawionym brzmieniu - proszę o 

podniesienie ręki. 

Rada Gminy Kobierzyce w obecności 14 radnych  z 15 członków ustawowego składu Rady, 

14 głosami „za”  podjęła uchwałę  
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XIII/207/15 w sprawie zmiany uchwały nr XII/174/15 Rady Gminy Kobierzyce z dnia 27 

listopada 2015 r. w sprawie stawek podatku od środków transportowych. 

 

Przewodnicząca Rady Gminy Elżbieta Regulska: Stwierdzam, że uchwała została podjęta 

Ad.20. 

Radna Apolonia Kasprzyk-Czepielinda przedstawiła swoją interpelację /załącznik nr 3/ 

Wójt Gminy Kobierzyce Ryszard Pacholik: Pani doktor ja jestem zdziwiony po raz kolejny 

pani wypowiedzią. Wie pani o tym doskonale, że staramy się o pozyskanie terenu po Kolei, tu 

nie ma więcej miejsca na budowanie targowiska.  

Jeśli chodzi o „Delfinki” to rozdział w naszym województwie już był. Starały się np.  

Kąty Wrocławskie, ale nie dostały. Tam gdzie basen już jest – obojętnie czy gminny czy 

niegminny, tam pieniędzy z „Delfinka” nie będzie. Dostały tylko te gminy, na terenie których 

basenów żadnych nie ma. Podział u Marszałka już był – dostały 4 gminy. To nie jest program 

Orlików, gdzie właściwie każdy, kto chciał mógł zbudować boisko. 

Dom dziennej pomocy – to nie jest hasło, wiemy że będziemy  go budować. Czy on będzie w 

Kobierzycach czy w Damianowicach to i tak będziemy tych ludzi wozić. Najważniejsze jest, 

żeby BYĆ z ludźmi starszymi, nie wykluczać ich z życia społecznego. Chyba więcej ludzi 

starszych samotnych jest na północy gminy gdzie jest większe zurbanizowanie, dzieci 

zajmują się biznesem i nie mają czasu dla ludzi starszych a na południu gminy to głównie 

rolnicy a więc oni z tymi ludźmi są. 

Budownictwo komunalne –jak państwo wiecie, przejęliśmy wszystkie budynki komunalne 

od ANR. Około 10 budynków w tym roku wyremontowaliśmy. Czy to mało? Oczywiście. 

 My tematu mieszkań komunalnych i socjalnych nigdy nie załatwimy definitywnie - podobnie 

zresztą jak inne gminy.  

Ja bym prosił Panią Radną o jedną rzecz – proszę w tym wniosku wskazać źródła 

finansowania tych zadań ,o których pani mówi. 

Basen przy szkole – odpowiadam, że basen jest i będzie w Bielanach /Ślęzy. Każdy będzie 

mógł z niego skorzystać. Dzisiaj jest problem z zebraniem dzieci na basen – nie wszystkie 

dzieci chcą jeździć. Naszym zadaniem jest nauczyć pływać wszystkie dzieci z klas trzecich 

szkoły podstawowej z terenu gminy. Zawsze wsłuchuję się w oczekiwania mieszkańców ale 



21 
 

są też określone realia budżetowe. Osoba odpowiedzialna musi wiedzieć z czego sfinansować 

i potem utrzymać inwestycję. 

 Bardzo proszę uzupełnić wniosek/interpelację o  kwotę i wskazanie źródeł finansowania. 

Programy profilaktyczne i strategia zdrowotna - szykują się duże zmiany w służbie 

zdrowia. Mówi się o powrocie do państwowej służby zdrowia. Nie wiem jak to się zmieni, ale 

podchodziłbym bardzo ostrożnie bo myśmy już mieli programy i 4 lata chodziłem po 

prokuraturach – na państwa wniosek zresztą. Mówi się o publicznej służbie zdrowia ale w 

jakim kierunku to pójdzie nie wiadomo – trzeba poczekać. 

Radny Henryk Łoposzko: Mieszkania – sukcesywnie z roku na rok lista oczekujących na 

mieszkania się zmniejsza, ale pamiętajmy, że dochodzą też nowe osoby oczekujące. Mamy 

inny problem – mieszkania komunalne przekazujemy wyremontowane a po dwóch latach 

korzystania z nich przez te osoby mieszkania są zdewastowane. Nie można tych osób zmusić 

do dbania o porządek. Chciałbym, żebyśmy się zastanowili jak to zrobić. Może takim 

pomysłem jest przeniesienie z komunalnych do mieszkań socjalnych – tak dla przykładu. 

Wójt Gminy Kobierzyce Ryszard Pacholik: Jest to temat poważny. Prawnie 

wyegzekwowanie należności za czynsz jest bardzo trudne. Ja wiem, że są to nieraz ludzie 

bardzo biedni. Jest jeszcze jeden problem. Mamy mieszkanie zastępcze dla kogoś kto nie 

płaci i nagle jest wyrok sądu. Sądu nic nie interesuje. Daje wyrok i gmina ma zabezpieczyć 

lokal. Takie jest polskie prawo. Mieszkania ANR w Ślęzie – ciężar odpowiedzialności i 

zapewnienia mieszkań spada na gminę. I tak proszę państwa można mieć plan podziału 

mieszkań a nagle kogoś eksmitują , jest wyrok i gmina ma obowiązek zabezpieczyć lokal. 

To jest trudny temat. 

Radny Jarosław Zawisza: Przygotowując opinię dotyczącą budżetu zwróciliśmy uwagę , że 

bardzo rosną wydatki bieżące a spadają wydatki inwestycyjne. Każdy kolejny pomysł na 

zasadzie „zbudujmy coś a potem to utrzymajmy” będzie powodował, że wkrótce w ogóle 

znikną nam możliwości inwestycyjne. Dlatego musimy zwracać uwagę na dochody – i bardzo 

dziękuję, że zatwierdziliście państwo plan pracy Komisji Budżetowej na 2016 rok bo tam 2-3 

spotkania dotyczą dochodów a nie wydatków. Jeżeli chcemy pomóc ludziom to niekoniecznie 

mieszkania komunalne są tym dobrym sposobem. Najlepszym sposobem jest danie ludziom 

pracy a nasza gmina wiele robi by ściągać inwestorów po to, by dawali miejsca pracy.  

To powinien być główny kierunek gminy a nie koszenie trawy mieszkańcom czy malowanie 

mieszkań. 
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Radna Apolonia Kasprzyk-Czepielinda: Pan jest osobą bardzo kompetentną na tym 

stanowisku ale umknęła panu na początku kadencji jedna bardzo ważna rzecz. Nie zażądał 

pan od wójta stanu gminy Kobierzyce na rozpoczęcie kadencji. Jest obowiązkiem 

przedstawienie przez wójta bilansu otwarcia. Gdyby pan tego zażądał wiedziałby pan jakimi 

zasobami gmina zarządza, co ma. 

Radny Jarosław Zawisza: Nie byłbym bardzo zaskoczony czytając ten raport bo znam stan 

gminy i jeśli potrzebuje jakichś informacji to mam je zarówno od pana wójta jak i od 

skarbnika. 

Wójt Gminy Kobierzyce Ryszard Pacholik : To nie są tajne dane. Na każdy rok gmina 

przedstawia sprawozdanie ze stanu mienia komunalnego. 

Ad.21. 

Radna Apolonia Kasprzyk-Czepielinda: W 2013 roku została opracowana Strategia 

Zdrowotna- kiedy to będzie procedowane? To jest bardzo ciekawy kierunek. Warto byłoby się 

tym zająć. 

Wójt Gminy Kobierzyce Ryszard Pacholik : Szykują się zmiany w służbie zdrowia i nie 

wiem kiedy będziemy to procedować. 

Radna Apolonia Kasprzyk-Czepielinda: Ta strategia nie dotyczy statusu służby zdrowia 

tylko potrzeb zdrowotnych mieszkańców i działań profilaktycznych. 

Sołtys wsi Cieszyce Stanisław Kurek:  Kiedy mieszkańcy mają się przyłączyć do kanalizacji 

konkretnie? 

Wójt Gminy Kobierzyce Ryszard Pacholik: Niezwłocznie. Powinni się przyłączyć od razu 

jak tylko są techniczne możliwości. 

Zastępca Wójta Piotr Kopeć: We wniosku o fundusze na budowę kanalizacji jest wpisane, 

kiedy będziemy mieli efekt ekologiczny i wówczas będziemy się musieli rozliczyć z tego 

efektu. Jak ten czas będzie się zbliżał, na pewno będzie ponaglenie mieszkańców. Jednym z 

elementów, które może usprawnić pewne działania może być możliwość rozłożenia na raty 

dla tych, którzy nie mogą sobie pozwolić na wykonanie tego przyłącza. Być może spółka 

będzie mogła takie działanie podjąć. Pana sołtysa zapraszam – sprawdzimy datę. 

Wójt Gminy Kobierzyce Ryszard Pacholik : Gdyby nie zmiana przepisów, które weszły w 

trakcie to nie byłoby tematu. Na dzisiaj możemy budować jedynie do granicy posesji. I to jest 

właśnie problem. Ponieślibyśmy koszty nie dużo większe, a każdy miałby przy szambie 

studnię. W Kobierzycach nie było problemu, ale już w innych miejscowościach po zmianie 

przepisów doprowadzamy do granicy posesji. My musimy się rozliczyć ze współczynników. 
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Radny Dariusz Matuszewski: Gmina może wyegzekwować to włączanie się czy nie? 

Wójt Gminy Kobierzyce Ryszard Pacholik: Będą nakazy z terminami. Są miejscowości jak 

np. Solna gdzie prawie 90% się włączyło w system, inne również się włączają. 

 My musimy to egzekwować. 

Radny Krzysztof Kmiecik: Dla mnie zasada jest prosta. Określona ilość wody przechodzi 

przez licznik, pismo do właściciela, że ma się niezwłocznie podłączyć, dać czas np., 3 

miesiące, a po tym czasie proszę przedstawić faktury za beczkowozy i wtedy bardzo szybko 

się podłączy każda osoba. 

Przewodnicząca Rady Gminy Kobierzyce Elżbieta Regulska: Wczoraj u mnie była pani, 

która spisuje liczniki wody. Ona mówi, że jest sporo osób, których ona nie ma w wykazach i 

nie płacą za wodę. 

Zastępca Wójta Piotr Kopeć: Jak jest kanalizacja to jest obowiązek przyłączenia czyli to nie 

jest tak, że jak ktoś mi pokaże faktury za beczkowozy to temat jest załatwiony. Nie. 

Radny Mariusz Przeździęk: Prace rozbiórkowe przy kotłowni w Wysokiej - co tam 

powstanie? 

Zastępca Wójta Piotr Kopeć: Nie wiemy. 

Sołtys wsi Bielany Wrocławskie Wanda Gołębiewska: Zmobilizować Policję do 

interwencji. Żeby dzielnicowy się pokazał choć raz w roku. Są powszechne akty wandalizmu. 

Są dealerzy. Działania ekipy sprzątającej, żeby były wspólne, uzgadniane z sołtysem. Żeby 

się nie powielać i nie mieć pretensji kto co ma robić. 

Wójt Gminy Kobierzyce Ryszard Pacholik: Na zebranie proszę zaprosić komendanta i 

dzielnicowego. 

Sołtys wsi Bielany Wrocławskie Wanda Gołębiewska: Dostęp do sali gimnastycznej – nie 

ma miejsca do przygarnięcia młodzieży. 

Wójt Gminy Kobierzyce Ryszard Pacholik : Ostrożnie z sekcjami. Pani dyrektor ma 

harmonogram. Być może sale są już wynajęte. Trzeba rozmawiać z panią dyrektor. 

Radny Czesław Stadnik: Na wysokości Kinnarpsa krzaki. 

Zastępca Wójta Piotr Kopeć: Będzie to sprzątane. 
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Radny Krzysztof Kmiecik: Pomiędzy rondem a Amazonem jest parking tirów na 

nieutwardzonej ziemi. 

Zastępca Wójta Piotr Kopeć: Nie za bardzo da się coś z tym zrobić. Tam jest kłopot z 

parkowaniem tirów. 

 

Ad.22. 

Radna Apolonia Kasprzyk-Czepielinda: To nie chodzi o populizm ani o złośliwość. Ja 

wolę panu panie wójcie powiedzieć tutaj na tej sali to, co myślę niż za plecami. Ja nie neguję 

tego, co jest robione. Chwalę to, co jest robione. Skrzywdził mnie pan mówiąc, że nigdy nie 

głosowałam za budżetem. Nigdy nie mówię źle ani o panu ani o gminie. Przyzwyczaiłam się 

do reakcji , że to co złe to Kasprzykowa. Sygnalizowałam sprawy ważne dla gminy. 

Do przewodniczącej – Układam plan pracy do planu komisji. Ostatnio pani przewodnicząca 

zadzwoniła do mnie żeby Komisję Użyteczności Publicznej zrobić następnego dnia. W 

węższym gronie jest możliwość zadawania pytań. Nie chcę być stawiana pod pręgierzem. 

Proszę to wziąć pod rozwagę. 

Przewodnicząca Rady Gminy Elżbieta Regulska : Rzeczywiście była taka inicjatywa żeby 

połączyć posiedzenie Komisji Użyteczności Publicznej z posiedzeniami pozostałych komisji. 

Ponieważ miała to być zmiana z dnia na dzień a wiem, że pani doktor po południu pracuje, 

dlatego zadzwoniłam najpierw do pani i zapytałam czy jest taka możliwość. Pani powiedziała, 

że nie ma takiej możliwości. Podziękowałam i zostawiłam posiedzenie komisji zgodnie z 

wcześniejszym planem. Myślę, że nic złego się nie stało. Grzecznie zadzwoniłam, 

poprosiłam. Nie było aprobaty – podziękowałam i odbyło się wszystko zgodnie z planem. 

Wójt Gminy Kobierzyce Ryszard Pacholik : Ja nigdy nie obraziłem nikogo z radnych, 

natomiast pani radna Kasprzyk – te tematy, które pani przedstawia to są tematy te same od 

wielu już lat. Mimo, że dostawała pani odpowiedzi, tematy są powtarzane co roku te same. 

Jeśli się nie mylę, pani ani razu nie głosowała za budżetem. A ktoś kto nie glosuje za 

budżetem ten nie popiera działań dla mieszkańców. Ja nikogo nie obraziłem. Ja stwierdzam 

fakt. Ja wsłuchuje się w potrzeby mieszkańców. Wiem gdzie co jest do zrobienia. Wiem jakie 

są najpilniejsze potrzeby mieszkańców. 

Przewodnicząca Rady Gminy Elżbieta Regulska: To nie jest tak, że ktoś tu panią 

lekceważy. Wnioski, z którymi pani występuje są też po części realizowane. Wystąpiła pani z 
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wnioskami o Honorowego Obywatela – było to zrealizowane. Wystąpiła pani z wnioskiem o 

zorganizowanie domu dziennego pobytu dla seniorów – jest to realizowane. Może nie 

satysfakcjonuje panią to, że to nie jest w Kobierzycach, ale to są przyczyny lokalowe a nie 

inne. Poza tym muszę pani powiedzieć , że na sesji jest 15 radnych i jakby każdy z nas zgłosił 

taki „koncert życzeń” to myślę, że te 150 milionów zł budżetu by nie wystarczyło. A zdajemy 

sobie sprawę , że mamy określony budżet - tak jak w przypadku budżetu domowego. 

Radny Czesław Stadnik: Bielany Łany - Długołęka. Czy pan wójt ma na ten temat 

informacje? 

Wójt Gminy Kobierzyce Ryszard Pacholik : Temat sięga 2000 r. Przyjęta uchwała wtedy 

gwarantowała budowę drogi zbiorczej przez Wysoką. Wtedy gwarancją było zabezpieczenie 

korytarza 25 m pasa drogowego i gmina ten pas zabezpieczyła. W między czasie były plany 

miejscowe gdzie gmina zapewniała budowę mieszkań poza tym pasem. Zaczęły się budowy. 

W 2003 roku albo 2004 – ten temat przeszedł do zarządu województwa. Oni sobie wtedy 

wymyślili drogę wojewódzką. I kazali nam zabezpieczyć pas drogowy 50 m a budynki już 

stały. Zabezpieczyć można tylko to się wszystko wtedy wiązało z wypłatą odszkodowań i 

zburzeniem budynków. Myśmy tego pasa nie zabezpieczali bo nie było technicznie w gruncie 

możliwości, a Marszałek tak sobie wtedy tą drogę projektował. Doszło do tego, że zaczęto 

budować drogę od środka. Został etap od gminy Długołęka i etap do Karkonoskiej. W między 

czasie były różne koncepcje, różne zarządy. Projekt i pomysł, żeby tą drogę rozpocząć jako 

obwodnicę od Magnic to był mój pomysł. Ważne, żeby wyprowadzić ruch tranzytowy z 

Wrocławia. Bo jeśli to ma być obwodnica to musi być czteropasmowa, musi generować ruch 

poza terenem zabudowanym. 

Radny Mariusz Przeździęk: Chciałem podziękować wójtowi Kopciowi za przedstawienie 

naszego stanowiska w tej sprawie wczoraj w  telewizji. Marszałek dał obietnicę, że do końca 

roku będzie decyzja. 

Mieszkaniec Kobierzyc p. Kiepura: Jestem mieszkańcem Kobierzyc. Mieszkam na ulicy 

Ludowej. Dino zrobiło kawałek chodnika, ale 200 m chodnika nie ma ani po lewej ani po 

prawej stronie od ulicy Ludowej do zakrętu. Przechodzą dzieci idące do szkoły i ludzie idący 

na przykład do Dino. A tą drogą często są objazdy i ruch jest duży. Ludzie mówią o podziale 

na północ i południe gminy. Brakuje ścieżki rowerowej Kobierzyce – Bielany Wrocławskie. 
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Wójt Gminy Kobierzyce Ryszard Pacholik : Te budynki będą burzone więc się nie zrobi 

teraz chodnika bo ten chodnik będzie rozjeżdżony. 

Radny Jarosław Zawisza: Nie słuchajmy tylko jednej strony. Inwestycje w Kobierzycach są 

kilkakrotnie większe niż gdziekolwiek w gminie. Nie rzucajmy takich demagogicznych słów. 

Radni wypracowali konsensus i inwestują w miarę potrzeb raz w jednej miejscowości raz w 

drugiej. 

Przewodnicząca Rady Gminy Elżbieta Regulska : Jesteśmy otwarci na sugestie o tym 

czego potrzebują mieszkańcy. We wrześniu mieliśmy Sesję Rady Gminy, ale złożonej z 

dzieci klas trzecich ze Szkoły Podstawowej w Kobierzycach. Siedziało tutaj 50 dzieci. Odbyła 

się sesja, dzieci obejrzały film o inwestycjach w naszej gminie. Były dzieci, które przyszły do 

domu i mówiły do rodziców, że aż im się płakać chce ze wzruszenia, że ta gmina tyle robi dla 

ludzi a oni nawet o tym nie wiedzieli. To są dziesięcioletnie dzieci i taką mają opinię, że się 

robi dużo, mimo że one się takimi rzeczami nie interesują na codzień. Życia naszego nam nie 

wystarczy, żebyśmy zrobili wszystko, czego oczekują od nas ludzie. Przyjdą po nas następni i 

też będą mieli coś do zrobienia. 

Radna Apolonia Kasprzyk-Czepielinda: W tym miejscu i w tej Radzie nie powinno być 

dyskusji czy Bielany czy Kobierzyce. Gdyby mądrość poprzednich rad była inna to GPZ 

nigdy nie powstałby w tamtym miejscu a ponieważ ktoś kiedyś miał taką wizję, to Bogu 

dziękować, że się spieramy i mamy budżet 150 mln zł. 

Radny Czesław Stadnik: Nie można mnie było posądzić nigdy o faworyzowanie Kobierzyc, 

ale duże nakłady na Kobierzyce wynikają z tego, że były strasznie zaniedbane. 

Wójt Gminy Kobierzyce Ryszard Pacholik : Zakończę spór bielańsko-kobierzycki. 

Inwestujmy tam, gdzie jest taka potrzeba. Jesteście radnymi całej gminy i budujmy tą gminę 

dla dobra mieszkańców. 

Ad.23. 

Przewodnicząca Rady Gminy Elżbieta Regulska: Dzisiaj komunikatów nie będzie. Plan 

pracy Rady na rok 2016 jest dostępny w Biurze Rady i na stronie internetowej Urzędu. 

Chciałam zrobić króciutkie podsumowanie. Ponieważ minął ponad rok odkąd złożyliśmy 

ślubowanie, zostaliśmy pełnoprawnymi radnymi i możemy pracować. Dla mnie był to też rok 

szczególny bo zostałam przewodniczącą tej Rady. Zdawałam sobie sprawę, że nie będzie to 

dla mnie łatwe. Chciałam państwu wszystkim podziękować. Przede wszystkim radnym – za 
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to, że jesteście aktywni, za wsparcie, za pracę. Dziękuję panom wójtom, pani sekretarz i pani 

skarbnik, kancelarii prawnej. Dziękuję wszystkim jednostkom organizacyjnym, kierownikom 

referatów, paniom i panom sołtysom. Dziękuję pracownikom gminy – szczególnie bardzo 

dziękuję pani Magdalenie, która mnie wspiera, rozumiemy się bez słów. Bardzo dobrze mi się 

z nią współpracuje i dziękuję, że jest w Biurze Rady. Dziękuję też za wszystkie zaproszenia 

na spotkania - daje to możliwość spotykania się z mieszkańcami, możliwość rozmów i z tych 

spotkań też wyciąga się pewne wnioski. Ponieważ jest to ostatnia sesja w tym roku, zbliżają 

się Święta Bożego Narodzenia i Nowy Rok, to z tej okazji chciałam złożyć państwu życzenia 

– dużo zdrowia, radości, spokoju i życzliwości – dla was wszystkich i waszych rodzin. 

Wójt Gminy Kobierzyce Ryszard Pacholik: Kończy się rok. Jeżeli kogokolwiek obraziłem 

to bardzo przepraszam. Spotykamy się w nowym roku. Dobrego roku państwu życzę i 

wesołych świąt. Obyśmy się spotkali w przyszłym roku w komplecie tak jak jesteśmy dzisiaj. 

Dziękuję państwu wszystkim za współpracę.  

 

Ad.24. 

Przewodnicząca Rady Gminy Elżbieta Regulska : Zamykam  posiedzenie XIII  Sesji Rady Gminy. 

Liczba załączników:  3. 
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